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Badalona pàg 10
PP, PSC i Ciutadans
reproven Sabater pel seu
suport als imputats pel 9N

Esports pàg 21
Hisenda embarga
bona part dels ingressos 
publicitaris de la Penya

Santa Coloma pàg 15
Passatge Insòlit es consolida
en el seu desè aniversari

Tiana pàg 17
La Cartoixa, eix central 
d’un congrés internacional

Sabater i Parlon fan pinya per
impulsar l’economia solidària
Santa Coloma desplegarà el primer semestre del 2016 una moneda pròpia per potenciar el consum local pàg 19

Mesquita pàg 8
Al-Riudan, de Badalona,
insisteix en la demanda
d’un nou centre de culte

pàg 3

25 anys després
La històrica palmera segueix recordant 

la Intifada del Besòs a Sant Adrià

Entrevista pàg 18
Funtané, alcaldessa de Montgat:
“Volem treballar plegats amb
Badalona, Santa Coloma i Tiana”
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El 25 d’octubre de 1990, el barri
del Besòs de Sant Adrià es lle-
vava plagat de barricades i con-
tenidors cremant. El motiu, la in-
tenció de l’Ajuntament de cons-
truir pisos de protecció oficial en
uns solars que els veïns volien
destinar a equipaments. L’ob-
jectiu del consistori era descon-
gestionar el barri de La Mina,
però va topar amb la ferma ne-
gativa dels veïns, que després
d’anys d’optar pel diàleg, aquell
dia van dir prou i van protago-
nitzar la coneguda intifada del
Besòs.

Ara, vint-i-cinc anys després,
el record de la revolta continua
ben viu al barri. “Vam començar

cremant tanques i molt material
de construcció i al final vam
guanyar”, recorda el portaveu de
l’Associació de Veïns, José Pa-
redes.

BALES CONTRA TESTOS
La revolta va durar cinc dies en
els quals els enfrontaments en-
tre veïns i policia van ser cons-
tants. “Recordo una barricada
feta de contenidors en flames.
Semblava un volcà”, relata grà-
ficament el president de l’asso-
ciació, Eduardo Araujo. 

D’altra banda, la policia va
desplegar un amplíssim dispo-
sitiu, que incloïa posicionar
agents estratègicament als te-
rrats dels edificis per disparar ba-
les de goma. En aquest sentit, els
veïns consideren que el caràcter
organitzat de la revolta va ser
clau per acabar-la guanyant. “Hi

havia gent que venia de la resis-
tència franquista, però altres no
havien vist un policia ni en fo-
tografies”, explica Araujo.

Tots els veïns mantenen re-
cords d’aquell dia. Per exemple,
Paredes cita especialment una
anècdota. “El dia 26 la policia va
començar a disparar bales de
goma quan jo sortia de la porte-
ria amb la meva filla de cinc
anys”, relata. “Una veïna li va dir
a la nena que no plorés, que els
grans estaven jugant al carrer”,
afegeix.

Més enllà de sentir-se orgu-
llosos per haver protagonitzat la
històrica intifada, als veïns del
Besòs encara se’ls posa la pell de
gallina quan recorden els fets que
van succeir entre el 25 i el 30
d’octubre de 1990. “Vaig passar
por”, reconeix el veí Alfredo
Martín. “Lògicament, però jo

sobretot vaig sentir ràbia”, li
respon Paredes. 

VICTÒRIA POLÍTICA
L’aturada de les obres que havien
de construir els pisos de protec-
ció oficial va tenir continuïtat a
l’Ajuntament. I és que els veïns es
van presentar, amb la candida-
tura popular Agrupació Inde-
pendent del Besòs, a les eleccions
municipals del 1991. Van obtenir
quatre diputats i, després de
protagonitzar una moció de cen-
sura contra l’alcalde socialista
Antoni Meseguer, van impulsar
un poliesportiu, un centre de
formació, una escola per a per-
sones amb diversitat funcional i
un centre cívic al barri.

Una victòria política que va
ser especialment significativa
en un barri històricament so-
cialista. “Jo era militant del PSC

i vaig acabar estripant el carnet”,
recorda el portaveu de l’Asso-
ciació de Veïns del Besòs.

Ara, els protagonistes d’aque-
lla revolta ja són grans però con-
tinuen implicats en la defensa de
les noves necessitats del barri,
entre les quals assenyalen l’ocu-
pació de pisos per part d’un grup
de persones que, segons afirmen,
es dediquen al tràfic de drogues.

En aquest cas, i malgrat que
l’associació treballa amb l’Ajun-
tament i els Mossos d’Esquadra
per trobar una solució, els veïns
es mostren contundents. “Man-
tenim l’esperit del 25 d’octu-
bre”, afirma Araujo. “Temem
que hi hagi un enfrontament
greu entre aquesta gent i nosal-
tres”, avisa Paredes. Un extrem
que l’alcalde, Joan Callau, con-
sultat per Línia Nord, veu im-
probable a hores d’ara.
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Un mural amb les bales de la intifada (esquerra) recorda la revolta a la seu de l’Associació de Veïns (dreta). Fotos: Línia Nord

Andreu Merino
SANT ADRIÀ

Reportatge

L’esperit del 25 d’octubre
» El barri del Besòs, a Sant Adrià, recorda amb orgull la lluita veïnal del 1990, coneguda com a ‘intifada’
» Els veïns asseguren que mantenen el tarannà combatiu davant els nou problemes a la zona
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

A l’acte de constitució del Parla-
ment Carme Forcadell acabà amb
un “Visca la República catalana”!
Finalment convidà els presents a
cantar Els Segadors. Tots els di-
putats dempeus i cantant, els del
PP i C’s amb la boca tancada. No el
saben cantar? Serà que, com
l’himne espanyol no es canta, tam-
poc volen cantar el català, per no
establir diferències? És com a re-
presàlia pels discursos d’en Julià
de Jódar i de Carme Forcadell? La
senyora Inés Arrimadas amb cara
seriosa i els braços creuats és un
exemple de menyspreu i de com
no se sap assumir no ser majoria.
Les seves declaracions posteriors a
l’acte, que no hi ha representació
de la majoria dels catalans entre
els escons de Junt pel Sí i la CUP,
ja és la cançó de l’enfadós. Van de
víctimes, quan s’han passat mesos
i mesos culpant de victimistes als
independentistes catalans, sem-
bla que ara se’ls ha girat la truita.
Les declaracions del senyor Xa-
vier Garcia són d’una baixa quali-
tat democràtica immensa, ame-
naçar a la presidenta que no es
desviï ni un centímetre de la lega-
litat, és d’una gosadia inaudita.
Caldrà que Carme Forcadell tingui
molta mà esquerra i paciència
amb Xavier García i Inés Arrima-
des. Saben que tenen la guerra
perduda al Parlament català, i a
partir d’ara atacaran a fons, sense
perdre ni un segon en fer el “nu-
meret” de cara a la galeria, en una
cursa desenfrenada entre ells. El
Parlament serà el seu aparador i
altaveu, per sortir als mitjans de la
caverna, com a garants de la sa-
grada unitat d’Espanya i penjar-se
medalles per veure qui és més bon
espanyol. S’hi juguen molt a les
generals del 20-D.

4Els segadors
per Jordi Lleal

#JeSuisBacon#VanPerFeina #Contraatac?

4Derecho a la vida i refugiados
per Juan José Conejo 

Vaig sortir enamorat de ‘Molt
soroll per no res’. Aquesta és la
directriu que va donar Àngel
Llàcer al seu equip que repre-
senta el clàssic de Shakespeare
revestit de musical amb el so de
Cole Porter al TNC. 

I a fe que ho aconsegueixen.
Fem-ho! Ho contagien al públic
Let's do it, let's fall in love.
L'aire de festa que s'escampa
per la platea t'acompanya per
sempre, gràcies al text, a les in-
terpretacions, al ball, a la mú-
sica, a la història. A l'amor,
que és un atzar i que tant pot
matar disparant fletxes com
fent trampes. Convit a deixar-
se endur pels impulsos, gaudir
de la vida, celebrar el desig i
cantar el plaer, anota el dra-
maturg Marc Artigau. I Joa-
quim Anyó ha trobat la petja de
Joanot Martorell, i el seu Tirant
lo Blanc, en la comèdia de Sha-
kespeare. Carmesina, Hero,
Plaerdemavida, Beatrice, Dia-
febus, Benedicte. Personatges
emmirallats entre Stratford i
València. 

Segur que el somni etern de
l'amor ben reflectit al Tirant és
al Soroll. I en d'altres fonts com
la que apareix al bell mig de l'es-
cenari del TNC. Situacions i

personatges que Llàcer fa ballar
fins al Hollywood dels 50. El po-
der de l'amor, de l'alegria, la fe-
licitat, com ens transforma, i al
mateix temps adonar-se de la
seva feblesa, fragilitat, incerte-
sa, això és al Soroll. 

Fer enamorar Benedicte i
Beatrice, hàbils, àgils, desperts
en la paraula i convençuts que
no caurien en aquesta teranyi-
na, o fer trontollar l'amor pur del
jove Claudio i d'Hero, per un en-
gany enverinat. Tot és tan fràgil,
tot és tan ferm quan sentim
aquest Soroll. Impossible estar
enamorat i ser assenyat, fins al
ridícul a vegades. 

El seu batec, el seu soroll, el
de dos cossos buscant-se, aca-
ronant-se, estimant-se. Quin
goig, aquest soroll del TNC;
quin contrast amb l'altre soroll
d'aquests dies, el que pregona
la Guàrdia Civil i la fiscalia. El
de les caixes de cartró, prota-
gonistes en els escorcolls, pro-
tagonistes també quan són ur-
nes querellades com al 9-N.
Comptem que tot acabi sent so-
roll per no res, i que no s'es-
tronqui la festa.

Article publicat a
El Punt Avui

Europa se enfrenta a la peor cri-
sis de refugiados desde la Se-
gunda Guerra Mundial por esta
razón apelo al tribunal de la con-
ciencia. Según la Declaración
Universal de los Derechos Hu-
manos, en caso de persecución
toda persona tiene derecho a
buscar asilo en cualquier país.
Los refugiados no son inmi-
grantes en busca de mejores
condiciones económicas, les
mueve la fuerza mayor de luc-
har por sus vidas.

La ley internacional prote-
ge a los refugiados, ya que dic-
ha ley les da el derecho a ser
acogidos sin que los países
pongan impedimentos. Tam-
bién les apoya la Convención
sobre el Estatuto de los Refu-
giados de las Naciones Unidas:
“Ningún país contratante pue-
de expulsar a refugiados bajo
ninguna razón”. Estas son dos
pruebas fehacientes a favor de
los refugiados contra cualquier
otro argumento.

Traigamos ahora a la me-
moria la Declaración sobre el
Asilo Territorial: “Ningún refu-
giado puede tener la negativa de
admisión en la frontera o, si hu-
biera entrado en el territorio en
que busca asilo, la expulsión o
la devolución obligatoria a cu-
alquier Estado donde pueda
ser objeto de persecución”. Ter-
cera prueba evidente que de-
muestra que, según las muertes
acaecidas, la sensibilidad hu-
mana no está de moda.

A pesar de que existen de-
rechos que les protegen, han
muerto más de 1.800 refugiados
en el primer semestre de 2015.
Es necesario tomar medidas
urgentes para frenar esta tra-
gedia humana. Este es un de-
bate en el que la ética y la mo-
ral deberían triunfar sobre los
intereses políticos y económicos.
Tienen derecho a la vida, de
nuevo apelo a la conciencia y a
la Declaración Universal de los
Derechos Humanos.

@erichpunti: No hi ha res que faci més
pànic a l'estat que la independència la porti
la 'burgesia' catalana juntament amb l'es-
querra rupturista.

@jflabertos: Además de otorgar impor-
tancia y solemnidad a la declaración del
Parlament, ¿cuál era el objeto de la com-
parecencia sin preguntas de Rajoy?

@edu-tarres: Caldria veure quins embotits
analitza l'OMS per dir que provoquen
càncer. No fotem, no és el mateix un d’in-
dustrial que una llangonissa de casa.

per Xavier Graset

4Soroll
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@BernatDedeu: Dispenseu, però fer una
declaració de desobediència quan no has
estat capaç ni d'investir un president és
una cagada monumental...

@jorge-santos99: Gane quien gane este
mundial, lo de hoy es una patada al moto-
ciclismo. Seas de quien seas. Y sin sanción,
Dorna lo ha hecho peor que Rossi.

@sergipicazo: Un altre cop igual! Fer servir
l’expressió “Terrorisme anarquista” de-
monitza, desinforma i no és rigorós amb la
veritat.

Opinió en 140 caràcters

Un diari obert

Una frase del sempre polèmic filòsof i
professor de periodisme de la Blan-
querna, Ferran Sàez, del seu llibre “Els
bons salvatges”, serveix per dilucidar el
que hi ha darrere de la polèmica entre
partidaris i contraris del descomunal
creixement de Mercadona a Badalona
després de l’ampliació del macro com-
plex mal anomenat Màgic Badalona i no
sé quants colossals establiments més.
Parla Sáez de fins a quin punt la teoria
de Rousseau sobre la bondat natural de
l’home i els efectes perversos de la civi-
lització han mediatitzat tot el debat po-
lític contemporani.

A la seva obra ‘Discurs sobre l’origen
i el fonament de la desigualtat entre els
homes’, Rousseau venia a dir que les ins-
titucions polítiques i socials són les
grans corruptores de la bondat natural
i primigènia de l’ésser humà. D’aques-
ta afirmació va dir Voltaire que era un
“atemptat contra el gènere humà” i que
quan es llegeix agafen ganes de caminar
de quatre grapes.

En definitiva, mentre que un defen-
sa la tornada a la natura, a l’estat supo-
sadament pur i primigeni de les coses,
que garanteix pau i bondat, l’altre re-
ivindica la condició social de l’ésser
humà, el conflicte amb l’entorn com una
forma de supervivència i la civilització (o
la cultura) com una de les formes més
perfectes de vida, el que ens diferencia
del primitivisme salvatge.

Aquesta eterna recerca de la puresa
original és la que porta a decisions tan
polèmiques com la introducció forçosa,
però amb l’etiqueta de social, de grans
superfícies en un hàbitat francament de-
licat i trencadís amb la vana esperança
que hom cregui que la Ciutat del Bàsquet
podia amagar l’estratègia especulativa i
l’ajut descarat a una entitat amb els di-
ners de tots els badalonins, en siguin so-
cis o aficionats o no res. O que ara, l’as-
salt a Badalona del senyor Roig pot ama-
gar una estratègia per a instal·lar-se al
bell mig de la ciutat amb l’ardit de fer de
locomotora per a les antigues Plaça Ve-
lla i Plaça Nova, o Maignon i Torner, com

van ser batejades per les autoritats locals
del moment.

Seguint les teories exposades en el
llibre d’en Sàez, el comerç i el trànsit de
La Salut, per exemple, ja no tornaran a
ser “com abans”. Aquest desig de la ciu-
tat del bàsquet ha estat una quimera, i
per això la utopia de la cistella no era raó
suficient per justificar una obra mas-
todòntica totalment subordinada als de-
sitjos d’una constructora –de la família
Sanahuja, que posteriorment va pre-
sentar la tercera més gran fallida im-
mobiliària d’Espanya- i a les necessitats
d’un club esportiu. I molt menys sota
una pretesa vocació d’iniciativa verte-
bradora, que, inopinadament pels pro-
motors i afortunadament per l’alcalde
i la resta del consistori del moment, ho
va acabar sent en certa mesura. A cos-
ta del petit comerç i, com també es-
menta el mateix llibre, a costa de ca-
minar a quatre grapes, perquè en certs
moments el trànsit rodat no deixa altre
disjuntiva.

I ara tenim els súper-súper de Mer-
cadona (que segons el seu fundador s’ha
de pronunciar amb la “o” oberta, perquè
vol dir “Mercat de la dona”- que han anat
escollint indrets estratègics i han feste-
jat i van enamorar altra volta la gent de
la Penya. Les queixes de determinats sec-
tors de la ciutat sembla que han servit de
ben poc. Tenen el comerç badaloní ben
atrapat.

Ens en recordem de les promeses al
comerç badaloní dels polítics locals des
de l’època del Màrius Díaz, primer al-
calde democràtic després de la mort de
Franco? No hi ha memòria històrica; ni
en la política, malgrat tanta lluita i tan-
ta esperança després de dècades de
foscor. El llibre del Ferran Sàez recull el
text d’una pintada que desmitifica qual-
sevol solemne referència a quelcom
ben conegut. Parafrasejant Manrique, la
pintada diu: “Cualquier tiempo pasado
fue anterior”. Genial. A qui anava diri-
gida la pintada?

Ai que en té de feina el nou consis-
tori de l’alcaldessa Sabater!

4El comerç badaloní atrapat
per Estanis Alcover i Martí

Aire fresc

A l’Ajuntament de Badalona, com pas-
sa possiblement a tots els ajuntaments
de Catalunya, dintre de l’estructura del
govern municipal hi ha la Regidoria de
Participació Ciutadana.

De fet, tots els ajuntaments tenen
com a prioritat impulsar la participa-
ció ciutadana, ja que la consideren
com un requisit essencial per apro-
fundir en la democràcia i apropar
més els ciutadans a l’exercici de la
pràctica política.

A les vigents Normes reguladores de
la participació ciutadana del nostre
Ajuntament, recollint el mandat cons-
titucional inclòs en l’article 9.2, que or-
dena “facilitar la participació de tots els
ciutadans en la vida política, econòmi-
ca, cultural i social”, s’afirma que la par-
ticipació és necessària perquè tots fem
ciutat. També en el Reglament orgànic
municipal (ROM) es diu que “l’Ajunta-
ment reconeix i garanteix el dret de par-
ticipació en els assumptes públics mu-
nicipals...” 

No cal insistir que participar vol dir
treballar plegats, compartir, cooperar...
I per fer això possible cal tenir infor-
mació.

Com que sobre aquest tema hi ha
molta documentació i també he escrit i
opinat moltes vegades, no m’hi estendré
més. Només, per acabar, reproduiré el
que l’exalcaldessa, Maite Arqué, va es-
criu a la revista d’informació Bétulo: “Vo-
lem una ciutat cívica, cohesionada i
amb bona convivència, que tingui com
a protagonistes les persones i que ga-
ranteixi la imprescindible participació
activa de totes i tots en la política local...”
Ni més ni menys.

Una altra cosa que també s’ha dit
aquests dies és que es vol governar des
de la transversalitat i trencar amb els reg-

nes taifes per assegurar una coordi-
nació bona i eficaç i optimitzar els re-
cursos.

Fins aquí, res a dir.
El passat 29 de juliol, la regidora res-

ponsable del Districte 1 es va reunir amb
les associacions de veïns d’aquest terri-
tori. Va ser una primera presa de con-
tacte per presentar-se i explicar les línies
mestres del seu compromís amb els ve-
ïns. Poca cosa més, encara que alguns
van insistir en la importància de tenir la
possibilitat real de poder ser escoltats
com també en la necessitat de debatre
les actuacions prioritàries del Districte
i el destí dels pressupostos. La impres-
sió generalitzada és que hi ha bones vi-
bracions, bones intencions, encara que
a alguns la música els sonava. Ara, pas-
sat l’estiu i prèvia convocatòria amb un
ordre del dia, ens tornarem a reunir per
concretar propostes i intentar solucio-
nar alguns dels vells problemes existents
als nostres barris.

El que també va cridar l’atenció és
que la regidora de Participació Ciutadana
no va assistir a la reunió. Ningú va ex-
plicar-ne les raons i, per això, alguns
malpensats apuntaven que, com sempre,
aquesta regidoria, la de Participació
Ciutadana, només serveix perquè nin-
gú digui que l’Ajuntament no està a fa-
vor de la participació si bé les compe-
tències i els recursos que s’hi destinen
són més aviats limitats.

Confiem que hi hagi un motiu justi-
ficat que impedeixi a la regidora de Par-
ticipació no estar present a la reunió i
continuarem creient que la transversa-
litat, és a dir, la coordinació entre les di-
ferents regidories, serà un fet per evitar
la duplicitat de reunions i, sobretot,
per optimitzar els recursos i aprofitar el
nostre temps a les reunions.

4La participació és cosa de tots
per Pedro Jesús Fernández               
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Després que l’última moratòria
que impedia l’obertura de cen-
tres de culte religiós hagi cadu-
cat, la comunitat musulmana
Al-Riudan recupera la seva de-
manda de disposar d’una nova
mesquita al barri de La Salut. La
comunitat ja disposa d’un centre
de culte al mateix barri, però els
seus membres consideren ne-
cessari disposar d’un altre espai
més gran. Segons expliquen, els
divendres, dia sagrat per l’Islam,
el local no pot acollir totes les
persones que hi acudeixen i això
fa que algunes d’elles resin al ca-
rrer. “Això de vegades suposa
problemes amb els veïns i no-
saltres volem una bona convi-
vència”, assegura el president
d’Al-Riudan, Rachid Hadad.

Tot i que la voluntat de la co-
munitat musulmana és disposar
d’una mesquita operativa per-
manentment, Hada reconeix
que estan disposats a rebaixar les
seves pretensions. “Com a mí-
nim volem tenir un espai de
més dimensions disponible el di-
vendres i els dies de Ramadà”.
explica.

CENTRE CULTURAL
Al-Riudan xifra entre 4.000 i
5.000 les persones musulmanes
que viuen a La Salut i per això ar-
gumenta que l’emplaçament d’u-
na hipotètica nova mesquita
hauria de ser en aquest barri.

Més enllà del centre de cul-
te, la comunitat reclama un cen-
tre cultural islàmic, ja que l’únic

centre d’aquestes característi-
ques que existia a La Salut va
tancar les portes el gener i Al-
Riudan considera que és neces-
sari disposar d’un espai destinat
als joves per evitar la seva radi-
calització. En aquest sentit, cal
recordar que des de l’abril s’han
produït sis detencions a la ciutat
relacionades amb operacions
policials contra el jihadisme.

NOU ESCENARI
A banda de l’expiració de la mo-
ratòria, la comunitat islàmica
considera que s’ha obert un nou
escenari de cara a les seves pe-
ticions amb el canvi de govern
municipal. “Amb el PP ni en
podíem parlar. Ara tenim con-
fiança amb l’Ajuntament”, afir-
ma Hadad, que tot i això espera
obtenir resultats concrets aviat.

Per la seva banda, l’Ajunta-
ment afirma que de moment no
ha rebut cap sol·licitud de llicèn-
cia per impulsar un nou espai de
culte a la ciutat, tal com ha afir-
mat a Línia Nordel primer tinent
d’alcaldia, Oriol Lladó. Sigui com
sigui, Lladó defensa la decisió del
govern municipal de no prorro-

gar la moratòria. “Una moratòria
té sentit sempre que mentrestant
s’elabori un planejament”, con-
sidera. “En l’anterior mandat
aquest planejament només es va
aprovar inicialment”, afegeix.
D’altra banda, el primer tinent
d’alcaldia recorda que, sense la
moratòria, Badalona estarà sub-
jecte a la regulació general d’usos
religiosos, mentre l’equip de go-
vern estudia la conveniència de
redactar un pla específic.

L’estratègia de l’Ajuntament
no ha agradat al PP, impulsor de
la moratòria aprovada el se-
tembre de 2014. I és que els po-
pulars demanaven l’ampliació de
la mesura. “Els centres de culte
no poden obrir als nuclis ur-
bans”, considera el seu portaveu,
Juan Fernández. El portaveu
qualifica d’“irresponsabilitat” no
haver ampliat la moratòria i de-
fensa la necessitat que Badalona
disposi d’un pla específic per
atorgar llicències per a centres
religiosos.

Per la seva banda, el grup de
CiU, que va votar a favor de la
moratòria, valora positivament la
decisió de no renovar la mesura.

La comunitat musulmana vol un espai més gran per resar. Foto: Arxiu

Al-Riudan insisteix en la
demanda d’una nova mesquita
» La comunitat musulmana reprèn la petició després del canvi 
de govern municipal i de la fi de la moratòria dels centres de culte

‘Sòcrates’ arriba al Zorrilla 
de la mà de Josep Maria Pou

CULTURA4Després de triomfar
al Teatre Romea de Barcelona,
Josep Maria Pou i Mario Gas
arriben a Badalona aquest di-
vendres per representar Sócra-
tes, juicio y muerte de un ciu-
dadano al Teatre Zorrilla, a par-
tir de les 9 del vespre.

El muntatge, amb Gas a la di-
recció i Pou sobre l’escenari, re-
crea la figura del savi grec Sò-
crates, considerat el pare del
pensament occidental i con-
demnat a mort pels seus con-
ciutadans per haver denunciat  la
corrupció d’Atenes.

La seva mort el va convertir
en una de les figures més icòni-
ques de la història i encara avui
es poden establir molts paral·le-
lismes entre el pensament i el
discurs que Sòcrates propagava
a l’antiga Grècia i molts dels
problemes actuals de la societat
occidental.

Encara que Pou capitalitza
bona part de l’obra, l’actor està
acompanyat per un repartiment
de luxe, amb Carles Canut, Am-
paro Pamplona, Borja Espinosa,
Guillem Motos, Pep Molina i Ra-
mon Pujol.

L’Ajuntament vol evitar 
el tancament de línies escolars
EDUCACIÓ4L’alcaldessa de Ba-
dalona, Dolors Sabater, i la re-
gidora de l’àmbit Badalona Edu-
cadora, Laia Sabater, van tras-
lladar la setmana passada les
principals necessitats educatives
de Badalona a la consellera
d’Ensenyament en funcions,
Irene Rigau. Ho van fer en el
marc de la primera trobada que
el nou govern municipal va
mantenir amb el Departament
la setmana passada.

Entre altres qüestions, Sa-
bater va proposar a Rigau que la
Generalitat no tanqui línies de

les escoles públiques abans que
les famílies realitzin la deman-
da de preinscripció.

REUNIÓ AMB LA DIPUTACIÓ
La reunió amb Rigau ha tingut
continuïtat amb la trobada que
el govern municipal va mante-
nir amb el diputat delegat d’E-
ducació de la Diputació, Rafael
Homet. L’objectiu de la trobada
era, segons va afirmar la quar-
ta tinenta d’alcalde, Laia Saba-
ter, començar a treballar per
establir conjuntament les prio-
ritats educatives de la ciutat.

Presentació | Tusgsal, 30 anys
Avui a dos quarts de vuit del vespre, el Museu de Badalona acollirà la presentació del

llibre Tusgsal, 30 anys. L’esdeveniment estarà presidit pel president del consell d’ad-
ministració de Tusgsal, Justo Alarcón, i pel director general, Carles Fàbregas. Tusgsal

va ser fundat el 1985 per atendre necessitats de mobilitat amb transport col·lectiu.

Andreu Merino
BADALONA
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Presenten la convocatòria 
de subvencions a les entitats
SOCIETAT4L’Ajuntament i la
Federació d’Associacions de
Veïns de Badalona (FAVB) ja
han presentat la convocatòria de
subvencions a les entitats per al
2015. La principal novetat que
inclou la convocatòria és la vin-
culació més directa de les des-
peses de funcionament de les as-
sociacions als seus projectes.

D’altra banda, l’Ajuntament
també es marca el repte de pro-
mocionar la diversitat en la par-
ticipació en les entitats, ja sigui
de gènere, edat, orientació se-
xual, origen, creences o convic-
cions de qualsevol tipus. Per la
seva banda, el president de la

FAVB, Sigfrido Ramos, es mos-
tra satisfet de la creació d’una
taula de treball conjunta del
moviment veïnal i l’Ajuntament,
però avança que hi ha molta fei-
na a fer. “El sistema de subven-
cions té recorregut per ser més
just i transparent”, considera.
“L’objectiu final és que les sub-
vencions tinguin un retorn real
als veïns dels barris i treballar
per projectes és una bona ma-
nera de començar”, afegeix.

Ramos, a  més, amplia les se-
ves peticions i avisa que la FAVB
aposta per la creació d’un soft-
ware conjunt de totes les entitats
badalonines.

Badalona va tornar a viure abans-
d’ahir un Ple llarg –va acabar a la
mitjanit– i intens. Molt intens.
Tant que va finalitzar amb l’a-
provació d’una moció –proposa-
da pel PP– que, de ben segur,
portarà cua. Els populars, el PSC
i Ciutadans van votar conjunta-
ment per reprovar l’alcaldessa,
Dolors Sabater, per haver donat
suport institucional als imputats
pel 9N el dia de la declaració d’Ar-
tur Mas al TSJC, a Barcelona.

La gran sorpresa va ser el vot
favorable del PSC a aquesta mo-
ció. Els socialistes van argumen-
tar que reprovaven Sabater per
haver utilitzat un símbol institu-
cional com la vara el dia de la con-
centració davant el TSJC, però
també van criticar l’exalcalde Al-
biol per haver participat en ma-
nifestacions on hi abunden ban-
deres preconstitucionals. Tot i
això, aquest posicionament no va
ser compartit pels 4 regidors del
PSC: Conxita Botey va abandonar
la sala per no haver de votar-hi a
favor mentre l’exalcaldessa Mai-
te Arqué, present, donava suport
a Sabater. “Sóc aquí per dignitat

democràtica, no per indepen-
dentista. Això és el que vaig dir da-
vant el TSJC i el que dic ara”, va
defensar una Sabater que va aca-
bar veient com el Ple que encap-
çala la reprovava.

ORDENANCES I LOLA ANGLADA
Abans d’aquest moment accen-
tuadament polèmic, el Ple havia
aprovat provisionalment la pro-
posta d’ordenances fiscals i preus
públics per a l’any 2016. Es trac-
ta, però, d’una aprovació engan-
yosa, ja que l’oposició en bloc es
va abstenir al considerar-les “poc
ambicioses”. Ara, per tant, s’obre
el període d’al·legacions i co-
mencen les negociacions de ve-

ritat, que han de permetre al go-
vern de Sabater poder aprovar
definitivament les ordenances.

Per altra banda, el Ple també
va aprovar, en aquest cas per
unanimitat, una moció perquè
l’escola Lola Anglada sigui un
institut, una petició que la Pla-
taforma Institut Lola Anglada
(PILA) va fer novament visible a
fora i a dins de la Casa de la Vila
i que el Ple es va fer seva. 

Un plenari que havia co-
mençat amb la presa de posses-
sió de la regidora socialista Te-
resa González, que substitueix
l’exalcalde Jordi Serra, i amb una
declaració institucional en con-
tra de la violència masclista.

El Ple d’abans-d’ahir va tornar a ser intens. Foto: Ajuntament

PP, PSC i C’s reproven Sabater pel
seu suport als imputats pel 9N

Redacció
BADALONA

Falcó diu que la revista Baétulo
“contradiu la nova política”

COMUNICACIÓ4“El que s’ex-
plica en aquesta revista no me-
reix els diners de tots que s’hi
han destinat”. Així de contun-
dent s’ha mostrat Ferran Falcó,
regidor i president del Grup
Municipal de CiU, envers la re-
vista municipal Baétulo.

Falcó ha enviat recentment
una carta a l’alcaldessa, Dolors
Sabater, en la qual li retreu el
contingut de la darrera edició de
la revista. Segons el regidor de

CiU, en aquesta edició el govern
fa un balanç dels primers 100
dies de mandat “ple d’afirma-
cions sense contingut”. La re-
vista és “un llistat de fets sense
contingut real al servei d’un go-
vern que contradiu l’anunciada
nova política”, lamenta el regi-
dor convergent.

Falcó afegeix que “la nova
política hauria d’ensenyar una
manera diferent de fer comu-
nicació institucional”.
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El consistori i les empreses,
junts per l’estalvi energètic

SOSTENIBILITAT4El Badalona
Centre Internacional de Negocis
(BCIN) va acollir dimarts una
jornada dedicada al Pla d’Efi-
ciència Energètica a la Indústria
de Catalunya. El pla el va aprovar
la Generalitat definitivament al se-
tembre, després d’un procés par-
ticipatiu que va comptar amb
132 agents del sector industrial del
país. Entre altres qüestions, el pla
ha redefinit el marc normatiu de
les empreses de serveis energètics.

L’objectiu principal del pla és
reduir en un 4,7% la despesa
energètica de la indústria catala-
na l’any 2020. És a dir, aconseguir
que els aproximadament 24.000
establiments industrials regis-

trats al país produeixin més con-
sumint menys. En cas de complir-
se, això comportaria una reduc-
ció de les emissions de CO2 de 3,8
milions de tones des d’ara fins al
2020.

L’encarregat de pilotar aquest
procés és l’Institut Català d’E-
nergia (ICAEN). Precisament, la
seva directora, la badalonina Mer-
cè Rius, va ser present a la jorna-
da del BCIN. D’altra banda, el re-
gidor de l’Àmbit de Badalona
Pròspera i Sostenible, Àlex Mañas,
avisa que és necessària la col·la-
boració entre les administracions
públiques i les empreses de la ciu-
tat per assolir els objectius plan-
tejats pel pla.

La mobilitat i l’accessibilitat als
barris de muntanya de Badalo-
na continua sota el focus de l’ac-
tualitat. Després que els veïns de
Llefià inauguressin el curs polí-
tic recuperant la històrica de-
manda d’instal·lar unes escales
mecàniques entre el passatge
Albert Llanas i el carrer Juan Va-
lera, el govern municipal es va
comprometre a millorar l’acces-
sibilitat a la zona, però sense con-
cretar de quina manera.

Ara, en declaracions a Línia
Nord, el regidor de Badalona
Habitable, Oriol Lladó, confirma
que l’executiu local pensa en al-
ternatives a les escales mecàni-
ques. “Volem respectar l’acces-
sibilitat universal”, argumenta
Lladó. “Les persones amb cadi-
ra de rodes o la gent gran que
porti carros no podrien fer ser-
vir unes escales mecàniques”,
afegeix. En qualsevol cas, el re-
gidor reafirma el compromís
del govern de Dolors Sabater i
assegura que la millora de l’ac-
cessibilitat a Badalona comen-
çarà per una nova connexió en-
tre el passatge Albert Llanas i el

carrer Juan Valera, al barri de
Llefià. A més, Lladó confia que
aquesta inversió pugui veure’s
reflectida en els pressupostos
del 2016.

LATERAL C-31
D’altra banda, l’Ajuntament ha
rebut positivament l’anunci de li-
citació d’obres en un tram d’1 ki-
lòmetre del lateral de l’autopis-
ta C-31 comprès entre l’Avingu-
da President Companys i L’ins-
titut La Pineda, que va realitzar
la setmana passada el regidor de
CiU, Ferran Falcó.

Un cop licitat el primer tram,
el govern municipal vol centrar

els seus esforços a tirar endavant
el segon, situat a la zona de Sant
Crist. El Consorci de l’Estrella i
el Sant Crist està pendent de ser
recompost després de les últimes
eleccions, però Lladó ha avançat
que l’alcaldessa, Dolors Sabater,
participarà directament a l’ens. 

D’altra banda, el regidor de
Badalona Habitable assumeix
que l’Ajuntament haurà d’inver-
tir en les expropiacions d’habi-
tatges que queden pendents,
però demana un esforç econòmic
a la Generalitat. “Esperem que en
els pròxims pressupostos pu-
guem quantificar el cost de la se-
gona fase”, conclou.

L’Ajuntament prioritzarà la millora de la mobilitat a Llefià. Foto: Google Maps

L’Ajuntament  valora alternatives
a les escales mecàniques de Llefià
Redacció
BADALONA

Comencen les obres de
millora del carrer de Sant Bru

URBANISME4Aquest dilluns pas-
sat van començar les obres de mi-
llora del ferm i del sistema de dre-
natge de la carretera Nacional II
en el seu pas per Badalona. Els tre-
balls es faran al carrer de Francesc
Layret -entre Sant Pau i Prim- i al
carrer de Sant Bru –entre Prim i
la Riera Canyadó-. 

Les obres, a càrrec de la Ge-
neralitat, tenen una durada pre-
vista de sis mesos i un pressupost

de gairebé 640.000 euros. Les mi-
llores s’efectuaran per trams i les
intervencions en cadascun d’ells
tindran una durada d’entre dues
i tres setmanes de mitjana.

Un cop acabada la reforma, la
Generalitat traspassarà la titula-
ritat del carrer a l’Ajuntament, ja
que actualment fa més funció de
carrer que no pas de Nacional II.
El consistori serà després el res-
ponsable de reformar les voreres.
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El Ple Municipal celebrat el 26
d’octubre va aprovar inicialment
les ordenances fiscals i els preus
públics del 2016 proposats pel
govern del PSC. 

En línies generals, es conge-
len els impostos i s’apugen els
preus públics un 1% de mitjana.
Malgrat l’augment generalitzat
dels preus, el govern municipal
ha optat per congelar les taxes de
l’escola bressol i abaixar els preus
del servei d’atenció domiciliària. 

D’altra banda, la proposta
d’ordenances preveu la bonifi-
cació d’obres que serveixin o
per rehabilitar construccions
o per fer-les accessibles i sos-
tenibles. A més, el govern mu-
nicipal també planteja que els
empresaris només hauran de

presentar un cop la declaració
de comptar amb una empresa
per a la retirada i tractament
dels residus industrials. Un trà-
mit que fins ara s’havia de pre-
sentar cada any. 

La proposta d’ordenances
va tirar endavant gràcies a la
majoria absoluta del PSC, però
la resta de grups van votar-hi en
contra.

NO A LA MAT
Més enllà de les taxes munici-
pals, el Ple va aprovar una de-
claració institucional presen-
tada pel Grup Municipal del
PSC que reitera el rebuig a la lí-
nia de molt alta tensió (MAT).

La declaració també la-
menta que s’intenti resoldre
l’estudi ambiental de la MAT
menystenint les institucions. 

Una imatge d’arxiu d’una sessió del Ple Municipal. Foto: Arxiu

El Ple aprova inicialment 
les ordenances fiscals del 2016
» Els impostos es congelen i els preus públics augmenten un 1%

» Les taxes de l’escola bressol municipal es mantindran

L’Ajuntament vol la implicació
dels universitaris al PAM

PARTICIPACIÓ4El govern mu-
nicipal ja ha començat a treba-
llar per a l’elaboració del Pla
d’Actuació Municipal (PAM) del
mandat 2015-2019. El PAM és el
document que plasma el full de
ruta dels Ajuntaments i els ob-
jectius que els executius locals es
marquen en un termini de qua-
tre anys. L’alcaldessa, Núria Par-
lon, ja ha anunciat que el pròxim
PAM tindrà com a base un pro-
cés participatiu que l’Ajunta-
ment engegarà el gener.

En aquest sentit, Parlon ha
traçat els principals eixos del pla,
que es basaran en la transpa-
rència i la qualitat democràtica,
la millora i l’ordenament de l’es-

pai públic, l’habitatge, la lluita
contra la crisi, la cultura i el co-
merç de proximitat. “Hi ha
col·lectius que normalment no
s’impliquen en aquests proces-
sos”, afirma Parlon. “Volem in-
cidir en la gent més jove, els uni-
versitaris de Santa Coloma, i la
gent gran”, detalla.

D’altra banda, el procés par-
ticipatiu preveu accions com xe-
rrades als sis districtes de la ciu-
tat, un xat virtual amb l’alcaldessa
i trobades amb col·lectius  de
Santa Coloma. A més, l’Ajunta-
ment preveu convocar un pro-
grama de beques destinades a
universitaris per garantir el bon
funcionament del procés.

Procés participatiu per fer 
un Pla de Mobilitat sostenible
MOBILITAT4L’Ajuntament  ha
obert un procés participatiu a
totes les entitats i a la ciutada-
nia per elaborar el Pla de mo-
bilitat urbana sostenible. L’ob-
jectiu d’aquest pla és millorar la
mobilitat de vianants, bicicletes,
transport públic i vehicles pri-
vats a la ciutat. D’altra banda, el
consistori pretén que el docu-
ment final que surti d’aquest
procés participatiu també tingui
en compte les necessitats me-
diambientals i d’aparcament
que té actualment Santa Colo-
ma, així com la millora de la se-

guretat viària i la reducció dels
accidents. 

El primer pas del procés
participatiu serà convidar els
col·lectius més representatius
del municipi a un taller que se
celebrarà tots els dimarts i di-
jous del mes de novembre al
Centre Cívic Riu. Les conclu-
sions sorgides d’aquestes ses-
sions conjuntes seran debatudes
en un fòrum ciutadà a principis
de l’any 2016 i després s’incor-
poraran al document que apro-
varà inicialment el Ple Munici-
pal de l’Ajuntament.

Exigeixen la retirada de les
plaques de Bartomeu Muñoz
POLÈMICA4Dimarts es van
complir sis anys de la detenció de
l’exalcalde del PSC, Bartomeu
Muñoz, per part de la Guàrdia Ci-
vil en el marc del Cas Pretòria, de
suposada corrupció urbanística,
suborns i blanqueig de capitals.

Al Ple Municipal del 26 d’oc-
tubre, el grup de Som Gramenet
es va encarregar de recordar l’a-
niversari de la detenció. Som va
exigir al govern municipal que re-
tiri de la ciutat totes les plaques
de reconeixement a Bartomeu

Muñoz. En aquest sentit, el prin-
cipal grup de l’oposició va de-
manar explicacions a Parlon so-
bre la demora que, al seu enten-
dre, està tenint el compliment de
la moció que el passat mes de fe-
brer es va aprovar al Ple, amb els
vots de Gent de Gramenet, ICV,
PSC i PP, i que preveia la retira-
da de les plaques. Segons Som,
l’Auditori, el Pavelló Joan del
Moral, el CAP de Can Mariner i
l’Hospital de l’Esperit Sant man-
tenen plaques molt visibles.

Redacció
SANTA COLOMA

Carrer Dalmau | Tall de trànsit
Des de dilluns 26 d’octubre el carrer de Dalmau, entre Jacint Verdaguer i
Liszt, està tallat al trànsit. Així doncs, els vehicles que circulin per Jacint

Verdaguer no podran girar cap a l’esquerra a Dalmau. Per altra banda, els
veïns podran accedir als seus aparcaments privats entrant pel carrer Liszt. 
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Doble ració de comèdia 
al Sagarra i La Colmena

CULTURA4El Teatre Sagarra i
La Colmena ofereixen aquest
cap de setmana una doble ració
de comèdia als seus escenaris.

En primer lloc, el Sagarra
acull demà a les nou del vespre
el muntatge Animals de com-
panyia, dirigit per Estel Solé, que
també puja a l’escenari acom-
panyada de Sara Espígul,
Eduard Buch, Jacob Torres i
Martina Tresserra. Es tracta d’u-
na comèdia realista que té el seu
punt de partida en un sopar de
benvinguda que un grup d’amics
organitza per una companya
que torna a casa després d’haver
estat ingressada uns mesos per
un trastorn psiquiàtric. La reve-
lació inesperada d’un secret po-
sarà en risc l’amistat dels prota-
gonistes.

D’altra banda, a la mateixa
hora a La Colmena s’hi estarà re-
presentant Concorde Express.
Després d’haver tingut un èxit
rotund al Teatre Sagarra, l’obra
aterra a La Colmena i també re-
alitzarà una funció demà a les
nou del vespre i diumenge a les
set de la tarda.

Concorde Express és una
comèdia de la Companyia Colo-
menca de Teatre i Varietats (CO-
COTEVA), dirigida per Xavier
Villena i protagonitzada per An-
drea Pérez, Tony Ochoa, Eli Vi-
llena, Hugo Ramos, Tania Alor
i Conxi Dávila. El vol d’avió i les
turbulències que serveixen de fil
conductor de l’espectacle gene-
ren un no parar de situacions es-
bojarrades que faran riure tota la
família.

Els organitzadors del Passatge
Insòlit estan d’enhorabona. No
només han celebrat la desena
edició d’aquest esdeveniment,
sinó que ho han fet amb èxit de
participació i amb convidats de
referència.

Enguany, del 23 al 25 d’oc-
tubre, el Passatge Insòlit tenia
com a objectiu reivindicar el
món firaire als Jardins de la To-
rre Balldovina i el públic que s’ha
acostat a l’espai ha pogut visitar
diverses carpes on hi havia ex-
posades curiositats o atraccions
que funcionen amb energia hu-
mana. A més, també s’han rea-
litzat espectacles inspirats en
les barraques de fira, amb la
presència de xarlatans i ende-
vins,  i una àmplia programació
de jocs per als més petits.

Coincidint amb el seu desè
aniversari, el Passatge Insòlit
ha comptat en aquesta edició
amb algunes de les companyies
que més èxit han tingut en anys
anteriors, com Circusdrome,
Manolo Alcántara, Lejo, Yme-
dioteatro, Ne me tittere pas, l’A-
valot i Antigua i Barbuda.

CONSOLIDACIÓ I EXPANSIÓ
L’organització del festival es
mostra especialment satisfeta
amb la resposta que han tingut
els colomencs, però va més en-
llà. “Fa temps que detectem un
augment dels visitants de fora la
ciutat i aquest any ho hem com-
provat”, afirma Andreu Banús,
un dels directors artístics del
Passatge Insòlit. En aquest sen-
tit, Banús considera que el fet de
pertànyer a la Plataforma Arts de
Carrer ha servit d’altaveu per
atreure més visitants.

Tot i l’augment d’afluència
detectat als Jardins de la Torre

Balldovina, l’organització del
Passatge Insòlit avisa que el cer-
tamen encara té marge per créi-
xer. “Enguany el percentatge
d’ocupació ha estat del 70”, ex-
plica Banús.

Per tal de seguir creixent,
Banús posa l’accent en la impli-
cació de tots els actors de la ciu-
tat. “Estem valorant diverses
idees, però volem que el Passat-
ge Insòlit es palpi a la ciutat els
dies que se celebri”, afirma Ba-
nús. De tota manera, el director
artístic té clar que el camí no pas-
sa per convertir l’esdeveniment
en un festival de masses.

El festival vol aconseguir més implicació a Santa Coloma. Foto: Comedia.cat

El Passatge Insòlit es consolida 
en el seu desè aniversari

Redacció
SANTA COLOMA
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La sessió del Ple Municipal ce-
lebrada dilluns incloïa en l’ordre
del dia la verificació de la modi-
ficació del Pla d’Usos de la par-
cel·la de terreny del municipi
ocupada per la gran superfície
Alcampo i que ha de permetre-
hi la instal·lació d’un gimnàs
privat. Una verificació que va
quedar ajornada, en part, pels
dubtes jurídics que van mani-
festar la majoria de grups mu-
nicipals, desorientats a l’enten-
dre que aquest tràmit ja s’havia
aprovat en l’anterior mandat. 

Així doncs, finalment els
grups de CiU i PP van ser els únics
que es van posicionar a favor de
tirar endavant la verificació, men-
tre que PSC, Ciutadans, Sant
Adrià en Comú, MES i ERC van
votar a favor d’ajornar-la. Per la

seva banda, ICV va demanar a
l’alcalde, Joan Callau, que retirés
la modificació d’usos i iniciés un
diàleg nou amb Alcampo.

En aquest sentit, els ecoso-
cialistes consideren que l’ober-
tura d’un gimnàs perjudicaria les
instal·lacions esportives públi-
ques. Una posició a la qual s’hi

van sumar els grups d’ERC, MES
i Sant Adrià en Comú.

Per la seva banda, Callau va
demanar disculpes a la resta de
grups per no haver aclarit prou
l’estat jurídic del punt que s’es-
tava votant i va obrir la porta a
reprendre la discussió de fons so-
bre el canvi d’usos de la parcel·la.

Sessió del Ple Municipal del 26 d’octubre. Foto: Línia Nord

El gimnàs d’Alcampo
protagonitza el Ple Municipal
» Els dubtes jurídics fan ajornar la verificació del pla d’usos

» Callau obre la porta a reprendre el diàleg amb la resta de grups

La ciutat, dividida entre 
la castanyada i el Halloween

SOCIETAT4La nit del 31 d’oc-
tubre es divideix entre aquells
que celebren la castanyada i els
que opten pel Halloween, i Sant
Adrià no és una excepció a
aquesta tendència.

Per una banda, per la revet-
lla de Tots Sants les llars de ju-
bilats de Sant Adrià Nord, Be-
sòs, La Mina, Via Trajana, i
Sant Joan Baptista, l’Associació
Cultural Gent Gran 2000 i els
centres de dia de Sant Adrià
Nord i Besòs celebraran la cas-
tanyada. A més, la Biblioteca de

Sant Adrià organitzarà un taller
culinari de moniatos i castanyes
el pròxim 4 de novembre.

D’altra banda, el Halloween
tindrà el seu epicentre al Casal
de Cultura, però també al Cen-
tre de producció cultural i juve-
nil Polidor. Per començar, avui
a la nit el centre organitza una
sessió d’històries de por, mentre
que demà a la tarda farà un ta-
ller de treballs manuals de Ha-
lloween i videojocs de terror,
després del qual es projectarà
una pel·lícula de terror.

POLÈMICA4El Ple Municipal de
dilluns va viure el seu moment de
més tensió durant una picabara-
lla entre el grup municipal d’ERC
i el del PP. El portaveu dels re-
publicans, Rubén Arenas, va exi-
gir al regidor popular Andreu
Marín que retirés els qualificatius
dedicats a ERC en la darrera
sessió plenària. Concretament,
Marín va qualificar els republi-
cans d’“hereus de Terra Lliure”,
després que aquests presentessin
una moció que demanava l’ingrés

de Sant Adrià de Besòs a l’Asso-
ciació de Municipis per la Inde-
pendència. 

Dilluns, Marín no només va
negar-se a rectificar sinó que va
tornar a dedicar el mateix qua-
lificatiu al grup d’ERC. Va ser
aleshores quan la tensió entre els
dos partits es va traslladar als
veïns i veïnes assistents a la sala
de plens. Mentre que a primera
fila dos homes van increpar di-
rectament Marín amb crits de
“feixista”, un altre home, situat

unes quantes files més enrere, va
sortir en defensa del diputat po-
pular. Malgrat els intents de
l’alcalde, Joan Callau, de posar
fi a la picabaralla, aquesta es va
allargar uns quants minuts.

Pel que fa a la resta de grups
municipals, només Sant Adrià en
Comú va manifestar el seu su-
port explícit a ERC. “Sou hereus
de Lluís Companys. En canvi, és
fàcil traçar línies entre el fran-
quisme i altres partits”, va afir-
mar el seu portaveu, Joan Belda. 

Carrer Lleida | Presenten la remodelació
L’Ajuntament ha presentat el projecte de remodelació del carrer de Lleida,
entre el carrer de la Mare de Déu del Carme i l’avinguda de la Platja, al ba-
rri de Sant Joan Baptista. Està previst iniciar la reurbanització, que tindrà

una duració aproximada de 4 mesos, durant el primer trimestre de 2016.

Redacció
SANT ADRIÀ

Les llars de jubilats celebraran la castanyada. Foto: Ajuntament

El PP i els ‘hereus de Terra Lliure’
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Lleure | Dinar de tardor i Castanyada de la gent gran
Com a cloenda dels actes de commemoració del Dia Internacional de la Gent 

Gran, demà divendres se celebrarà un dinar de tardor a la Catequística a partir de 
dos quarts de dues de la tarda. Aquest àpat comunitari, organitzat per la Llar de 
Persones Grans de Tiana, també celebrarà la Castanyada i la festa de Tots Sants. 

La Cartoixa de Montalegre, que
s’erigeix als afores de Tiana amb
els seus dos claustres, serà l’eix
central del 34è Congrés Inter-
nacional sobre la Cartoixa –un
orde religiós fundat a finals del
segle XI per monjos alemanys–,
que tindrà lloc a Barcelona a
partir d’avui i fins diumenge.
Sota el títol La Cartoixa de Mon-
talegre, 1415-2015. La província
Cartoixana de Catalunya, el
congrés girarà al voltant del re-
presentatiu monestir tianenc en
l’any del seu 600 aniversari. 

Tot i que gran part de les po-
nències de les jornades se cele-
braran al Seminari Conciliar de
Barcelona, demà divendres a
partir de les tres de la tarda els
congressistes faran una visita en
autobús a la Cartoixa de Monta-
legre i assistiran a una taula ro-
dona al Casal de Tiana sobre el
paper del monestir en la litera-

tura contemporània, a càrrec de
Màrius Serra, Mireia Vancells i
Lluís Carbonell. 

La inauguració del congrés,
que se celebrarà demà, aplegarà
personalitats com l’arquebisbe de
Barcelona, Lluís Martínez Sis-
tach, Joan Pluma, director ge-
neral d’Arxius, Biblioteques i
Museus del Govern i l’alcaldessa
de Tiana, Esther Pujol. 

Cal recordar que el darrer
congrés internacional sobre la

Cartoixa que es va celebrar a te-
rritori català va ser l’any 2005. 

UN REFERENT A LA ZONA
La importància de la Cartoixa en
la història local i catalana és pa-
tent encara, ja que la de Monta-
legre és l’única que avui dia té una
comunitat monàstica vivint-hi. 

Com a curiositat, aquests
monjos van destacar per l’elabo-
ració de vi: una prova és la DO Ale-
lla, de la qual Tiana en forma part. 

La Cartoixa de Montalegre va ser creada el 1415. Foto: Anna Fuster

La Cartoixa, eix central 
d’un congrés internacional

Redacció
TIANA

Tiana habilita un web per
coordinar l’ajut als refugiats

SOLIDARITAT4Aquesta setma-
na l’Ajuntament ha habilitat
una pàgina web per coordinar
l’ajuda local als refugiats que fu-
gen de conflictes bèl·lics i fer
campanya i difusió de la situació
que pateixen aquestes perso-
nes i les diferents vies disponi-
bles de cooperació. 

Aquest portal, iniciat amb el
suport del Fons Català de Coo-
peració al Desenvolupament i la
Comissió Catalana d’Ajuda al
Refugiat, té un espai on qualse-
vol ciutadà pot especificar de
quina manera o amb quins re-
cursos podria col·laborar-hi.

Només cal que entri al web co-
operaciotiana.wix.com/refu-
giats i ompli un qüestionari. 

Amb tot, Tiana ja s’ha signi-
ficat en l’ajut als refugiats. En
l’àmbit institucional, el consistori
ja s’ha posat a disposició de les
institucions que tenen compe-
tències per gestionar la crisi hu-
manitària. Però per altra banda,
l’arquebisbat de Barcelona va
oferir una part de l’antic semi-
nari de la Conreria com a centre
d’acollida de persones refugia-
des. De moment, un equip està
condicionant l’edifici a l’espera
de rebre els primers refugiats. 

Una captura del web tianenc. Foto: Ajuntament
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Després de quatre mesos del
pacte de govern entre ERC,
PSC, ICV i PRE  que, entre al-

tres coses, la convertia a vostè en
alcaldessa, quins aspectes desta-
caria de la gestió duta a terme
fins ara?
Principalment ens hem centrat en
les obres públiques iniciades en
l’anterior mandat. Ens estem tro-
bant problemes importants que es-
perem solucionar aviat.

Obres com, per exemple, les de
la Plaça de la Vila?
Sí, i també les del camp de futbol,
o les de l’Escola Sant Joan. Ens
hem trobat imprevistos que fan en-
darrerir les obres.

I suposo que això genera un so-
brecost en el pressupost de l’A-
juntament?
És clar. En aquest sentit hem de veu-
re com podem ajustar el pressu-
post. Si el sobrecost és raonable s’ha
de pagar, però si no ho és, no.  A la
Plaça de la Vila, concretament, ens
hem trobat amb un problema im-
portant.

Quin?
Que hi ha roca i sorra, la qual cosa
dificulta poder fer dues plantes de
pàrquing.

Creu que l’estudi tècnic de l’an-
terior govern municipal ho hau-
ria d’haver detectat?
Se suposa que sí. 

Parlant de l’anterior govern, CiU
va fer una valoració negativa
dels primers 100 dies del nou
executiu. Entre altres coses, cri-
ticava que havien caigut els ni-
vells de neteja urbana. 
El nivell de neteja és el mateix que
abans i, fins i tot, a l’estiu l’hem re-
forçat tot el que hem pogut.

També denunciaven que s’havien
sancionat diversos comerços de
manera desproporcionada.
Suposo que es refereixen a un ne-
goci que estava operant sense la lli-
cència adequada i tancava molt
més tard del que estava permès.
Vam haver d’actuar i CiU sabrà per-
què va decidir no fer-ho abans.

Li fa por que les picabaralles amb
CiU s’enquistin al llarg de tot el
mandat?
No... Jo intento agafar-me les críti-
ques positivament. Si hi ha alguna
cosa que no fem correctament
s’haurà d’actuar, i si ho fem correc-
tament ho hem d’explicar.

Deixem enrere l’anterior man-
dat i centrem-nos en els pròxims
quatre anys. Els comptes munici-
pals permetran impulsar nous
projectes urbanístics?
En primer lloc, estem esperant saber
quines subvencions rebem de l’Àrea
Metropolitana i la Diputació. D’altra

banda, quan vam fer el traspàs dels
diners que hi ha a les arques muni-
cipals amb l’anterior govern, no hi
havia comptabilitzades factures per
valor de 2 milions d’euros. A més, te-
nim pendent el pagament d’1,5 mi-
lions per la sentència d’una expro-
piació.  Si s’hagués dipositat el milió
i mig al jutjat fins que hagués sortit
la sentència, ens hauríem estalviat
500.000 euros. No és que estiguem
malament econòmicament, però
no estem tan bé com el que reflec-
tia la foto del traspàs de poders. Du-
rant els darrers quatre anys es va fer
una bona gestió de l’economia mu-
nicipal, però la foto del traspàs de po-

ders no reflecteix exactament la re-
alitat actual.

Si CiU va fer una bona gestió eco-
nòmica, com és que ERC no es va
plantejar pactar-hi després de les
eleccions municipals?
A Esquerra som assemblearis, i de les
18 persones que conformem la te-
rritorial de Montgat, 17 van dir que
no volien pactar amb Convergència.
Jo em vaig abstenir i vaig quedar a
disposició del que considerés l’as-
semblea. Després ens vam entendre
molt bé amb PSC, ICV i PRE perquè
tots anàvem en la direcció de fer un
govern d’esquerres.  

Després de quatre mesos, quin
balanç fa del pacte de govern amb
aquestes tres formacions?
Estem molt cohesionats i des de l’i-
nici fem reunions setmanals. Tenim
una relació molt estreta i transver-
sal. En un poble, més enllà de les si-
gles hi ha persones, i veiem que tots
tenim un camí comú.

També pel que fa al suport al
procés sobiranista?
Tenim un govern d’esquerres i a l’o-
posició hi ha la part nacionalista.  No
dubto que quan hi hagi una moció
a favor de la independència, Con-
vergència hi votarà a favor, i això re-
presenta un equilibri respecte al
que busca ERC.

Té la total seguretat que els seus
socis de govern també votarien en
clau independentista?
Quan vam pactar amb ells vam res-
saltar que era necessari tenir un res-
pecte cap al dret a decidir. Si no es
pronuncien a favor de la indepen-
dència clarament, com a mínim sí
que ho fan a favor del dret a decidir.

Posem un exemple. Si el Ple ha-
gués de ratificar la pertinença a
l’AMI, l’adhesió comptaria amb el
suport dels seus socis?
ERC va presentar la moció d’adhesió
a l’AMI el 2012 i ens vam quedar sols
perquè Convergència no hi va donar

suport. Després ens van demanar
presentar de nou la moció i s’hi van
apuntar. Ho dic perquè les garanties
podrien ser pràcticament les ma-
teixes.

Més enllà de la pertinença a l’AMI,
de quina manera pot col·laborar
Montgat amb el procés?
Els Ajuntaments hi tenen un paper
clau, però sobretot el protagonisme
recau en la participació de la base so-
cial i les entitats com Montgat De-
cideix, que estan mobilitzant el te-
rritori.

Es planteja fomentar la partici-
pació ciutadana en altres àmbits,
més enllà del procés sobiranista?
Sí, ara estem iniciant la redacció
del pla de mandat conjuntament,
que esperem que estigui llest ben
aviat, i la regidoria de Participació
Ciutadana preveu fer audiències
públiques. D’altra banda, volem fo-
mentar la participació per generar
sentiment de pertinença al poble.

Per combatre el concepte de po-
ble dormitori?
Més que un poble dormitori, la re-
alitat és que Montgat té onze barris
i costa molt fer activitats en què hi
participi tot el municipi. Volem fer ac-
tuacions molt més globals que no
pertanyin només a  una zona con-
creta del poble.

Suposo que activitats com Mont-
gat 1705 o el Correllengua són el
camí per aconseguir-ho.
Especialment Montgat 1705. Quan
vénen les torxes des de tots els ba-
rris i conflueixen al punt del des-
embarcament, és un símbol d’unió

irepresenta una participació activa
important.

Canviem de tema i fixem-nos en
l’ocupació. La taxa d’atur a Mont-
gat és del 13,41%. Quines políti-
ques de foment de l’ocupació es
planteja?
Participem en plans d’ocupació de
la Diputació i l’Àrea Metropolitana.
És important potenciar la recerca
activa de feina entre les persones
desocupades i combatre la situa-
ció d’autoestima baixa que poden
tenir.

Es plantegen intensificar la col·la-
boració amb l’Assembla d’Atu-
rats de Montgat i Tiana?
Sí, jo ja m’hi he reunit dos cops, i tam-
bé m’he trobat amb l’alcaldessa de
Tiana per impulsar projectes con-
junts.

Parlant de projectes compartits
amb altres municipis, Montgat mi-
rarà més cap al Maresme o cap al
Barcelonès Nord?
Cap al Maresme, ens sentim ma-
resmencs. De tota manera, també
volem treballar conjuntament amb
Badalona, Santa Coloma i Tiana.
Per exemple, volem fer una trobada
d’alcaldesses del Barcelonès per
generar sinergies entre els munici-
pis a partir de projectes que ja fun-
cionen.

En quins àmbits es podria treba-
llar conjuntament?
Podem treballar qualsevol tema.
Volem incorporar tot allò que sigui
positiu per al nostre municipi, in-
dependentment d’on vingui i de
l’àmbit d’actuació.

“Volem treballar plegats
amb Badalona, Santa 
Coloma i Tiana”

“Montgat no està tan
bé econòmicament

com reflectia el 
traspàs de poders”

Perfil | Més de 30 anys a l’administració
Fa tot just quatre mesos que Rosa Funtané és alcaldessa de Montgat, però fa més de 30 anys que treba-

lla a l’administració pública. Funtané ha treballat als departaments d’Ensenyament i Treball de la Ge-
neralitat, al Consell Comarcal del Maresme i als ajuntaments de Tordera, Premià de Mar i Canet de

Mar. L’actual alcaldessa també ha exercit de professora al CEIP Lola Anglada de Tiana.

Rosa Funtané / alcaldessa de Montgat

Rosa Funtané rep Línia Nord per fer balanç dels primers mesos del nou govern
municipal. L’entrevista té lloc al despatx que l’alcaldessa té a l’Ajuntament, 

i precisament la Plaça de la Vila i les obres que s’hi estan fent protagonitzen part
de la conversa, juntament amb l’economia municipal i el procés sobiranista.

Andreu Merino
MONTGAT
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Badalona i Santa Coloma de
Gramenet s’han adherit al ma-
nifest per la xarxa de municipis
per l’economia social i solidària.
Les respectives alcaldesses, Do-
lors Sabater i Núria Parlon, van
escenificar-ho en el marc de la
Trobada Internacional de Mu-
nicipalisme i Economia Solidà-
ria, celebrada la setmana passa-
da a Barcelona.

L’objectiu de la xarxa és “ex-
plorar un nou model de desenvo-
lupament territorial que prioritzi
les dimensions socials, ambientals
i humanes de l’economia”.

MONEDA LOCAL A GRAMENET
“Volem una moneda local que
ajudi a l’economia solidària”, va
afirmar Parlon. En declaracions
a Línia Nord, l’alcaldessa de
Santa Coloma ha detallat els
passos per a la seva implantació.
En primer lloc, l’Ajuntament

atorgarà les subvencions a les en-
titats en aquesta unitat monetà-
ria, encara sense nom adjudicat.

El següent pas serà pagar
fins al 30% de la nòmina de
tots aquells treballadors que ho
vulguin en moneda local. Final-
ment, el darrer pas serà estendre
aquest sistema de consum entre
els ciutadans a través d’una tar-
geta o d’una aplicació mòbil.
“Volem que la gent faci despesa
a la ciutat”, argumenta Parlon.
“A més, perseguim fomentar el
comerç de proximitat”, afegeix.

La batllessa calcula que el procés
d’implantació començarà el pri-
mer semestre de 2016.

BADALONA, PRÒXIMA SEU
Per la seva banda, Badalona
serà la pròxima seu de la Tro-
bada Internacional de Munici-
palisme i Economia Solidària el
primer semestre de 2016. “És
molt important. Badalona va
molt endarrerida en aquest mo-
del d’economia que crea llocs de
treball i fomenta l’emprenedo-
ria”, considera Sabater.

Parlon i Sabater a la Trobada Internacional de Municipalisme. Foto: Aj. BDN

Badalona i Santa Coloma,
municipis per l’economia social

A. Merino / F. J. Rodríguez
BARCELONÈS NORD

Successos | Detingut a Badalona per robar la càrrega de camions
Els Mossos d’Esquadra van anunciar ahir la detenció d’una persona acusada per robar la 
càrrega de diferents camions que estaven estacionats en polígons industrials de la ciutat 
de Badalona. Entre els objectes recuperats per la policia catalana hi havia eines diverses 

com ara radials i estris de la construcció, però també hi havia sabates i altres articles.  

Quatre diputats representaran
la comarca al nou Parlament

POLÍTICA4El nou Parlament
sorgit de les eleccions del 27S va
quedar constituït dilluns passat
en la primera sessió del que ha
de ser, segons les forces inde-
pendentistes, l’últim de l’etapa
autonòmica, i quatre dels di-
putats que hi participaran són
de la comarca. Es tracta de dos
de la CUP, un del PP i un altre
del PSC. Tots quatre s’estrenen
com a diputats en aquesta le-
gislatura. 

Entre ells destaca Xavier Gar-
cia Albiol, exalcalde de Badalo-
na i ara cap de files dels populars
al Parlament. Albiol s’estrena
com a diputat amb l’objectiu de

capitanejar un PP ferit que ha
perdut vuit escons respecte del
2012. 

L’altre diputat badaloní al
nou Parlament és el cupaire Ju-
lià de Jòdar, escriptor en llengua
catalana i castellana i col·labo-
rador de diversos mitjans. 

Per la seva banda, Santa Co-
loma hi aporta els altres dos di-
putats. Gabriela Serra, de la CUP,
ha estat professora al municipi i
reconeguda activista. L’altre re-
presentant colomenc a la cambra
catalana és Raúl Moreno, del
PSC, un polític amb experiència
en l’àmbit municipal i amb un
passat d’animador sociocultural. 

El nou Parlament es va constituir dilluns. Foto: Parlament 
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A poc a poc, el procés de reforma
integral del Mercat Maignon de
Badalona va avançant després
d’anys d’estancament i els para-
distes ocupant una carpa provi-
sional. La setmana passada, la co-
missió de seguiment d’aquesta re-
forma, integrada pel consistori,
Mercasa –que durà a terme el
projecte–, l’Associació de Vene-
dors del mercat, Badacentre,
l’AVV del Centre i representants
del sector de l’hostaleria i la res-
tauració a la ciutat, es va reunir
per primer cop per desgranar
les característiques de la remo-
delació i resoldre els dubtes d’al-
guns dels assistents. 

“Va haver-hi molt bona pre-
disposició per part de tothom”,
explica a Línia Nordel tinent d’al-
calde de Badalona Pròspera i
Sostenible, Àlex Mañas, que des-
taca que ara s’està explicant un
projecte “poc conegut” i buscant

“la participació de tots els inte-
ressats” mitjançant aquestes tro-
bades, que segons el regidor s’a-
niran celebrant a cada fase de les
obres de remodelació. 

Per la seva banda, des de l’as-
sociació de paradistes del mercat
es mostren optimistes amb
aquesta primera “presa de con-
tacte”, segons expressa a aques-
ta publicació el seu president, Jo-
sep Gil. Tot i així, Gil rebaixa el to
eufòric i recorda que la trobada
“no va ser una reunió de feina”,
sinó més aviat “un primer con-
tacte entre tots els implicats”. 

Des de l’Ajuntament assegu-
ren que la remodelació arrenca-
rà el juny de l’any que ve i que les
obres duraran uns 11 mesos. Un
projecte que contempla un equi-
pament amb dues plantes –una
inferior amb les parades i una su-
perior amb una zona de restau-
ració, unides per una escala cen-
tral– i que, com ja és sabut, no
acaba de convèncer els botiguers.
Tot i tenir “reserves”, els para-
distes es resignen perquè creuen
que la reforma ha de tirar enda-
vant. “No podem seguir en el
mercat provisional”, urgeix Gil. 

El seguiment de la reforma del
Maignon arrenca amb bon peu
F. Javier Rodríguez
BADALONA

Noves condicions per obrir 
parada al Mercat de Sant Adrià
SANT ADRIÀ4El procés d’adju-
dicació de les parades del Mercat
de Sant Adrià comença a desen-
callar-se, després que al juny els
paradistes renunciessin col·lec-
tivament a ocupar una parada en
el nou equipament perquè, asse-
guraven, no estaven d’acord amb
el plec de condicions. 

En aquest sentit, l’Ajunta-
ment va presentar fa uns dies
unes noves condicions per ins-

tal·lar-se al mercat, que ja està
acabat i que obrirà les seves por-
tes, si tot va bé, a la primavera.

Segons el govern local, “s’ha
buscat el màxim consens”. Entre
les condicions destaca la reduc-
ció del preu del metre quadrat –a
preu únic de 2.100 euros–, la mi-
llora de les condicions de paga-
ment per obrir-hi un establi-
ment i la possibilitat de fer de-
gustacions a les parades. 

El serial de la venda de menjar
als encants badalonins segueix
BADALONA4Nou episodi. Fa
uns dies l’Ajuntament va arribar
a un principi d’acord amb l’As-
sociació de Marxants perquè els
encants de Montigalà acollissin
parades d’alimentació sense cap
inconvenient. Ara, davant d’a-
quest anunci, l’Associació de bo-
tiguers Sant Crist de Can Caban-
yes ha presentat un escrit al con-
sistori mostrant la seva “indig-
nació” amb el fet que es permeti
instal·lar a Montigalà parades

amb aliments, una situació que
“ocasiona perjudicis als comer-
ciants legalment establerts a la
zona”, i demanant que “es faci
complir” la normativa municipal
que impedeix aquesta activitat. 

Preguntat per aquesta qüestió,
el tinent d’alcalde de Badalona
Pròspera i Sostenible, Àlex Mañas,
diu que està en contacte amb els
botiguers de Sant Crist i reitera la
seva voluntat de reformular un
model confús “heretat del PP”.

Comarca | Fondo Comerç i Bufalà Comerç, premiades pel foment del català
Bufalà Comerç, de Badalona, i Fondo Comerç, de Santa Coloma, van rebre dilluns passat un diploma de 

reconeixement a la gala dels premis de la Confederació de Comerç de Catalunya (CCC) a la millor iniciativa 
lingüística del sector comercial. La CCC va valorar de manera positiva ambdues campanyes dutes a terme per 

les dues associacions i que tenen com a objectiu ajudar a la integració lingüística dels botiguers nouvinguts.  

La reunió es va celebrar la setmana passada al Viver. Foto: Ajuntament
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L’Agència Tributària embarga
el Joventut. Dimarts el club va
emetre un comunicat en el qual
va anunciar que la hisenda es-
panyola ha dictat un ordre d’em-
bargament dels béns del club per
pagar el deute d’uns 756.000
euros que l’entitat arrossega des
de fa uns 18 mesos amb l’erari
públic. D’aquesta manera, Hi-
senda es quedarà amb bona part
dels ingressos publicitaris que
percep l’entitat.

En el mateix comunicat, la
Penya explica que havia arribat
a un acord verbal amb la dele-
gació d’Hisenda a Catalunya per
negociar els terminis de paga-
ment de la quantitat que deuen,
però la central de Madrid no ha
acceptat aquest pacte. 

El Joventut podria fer front al
pagament d’aquest deute amb la
venda d’uns terrenys del club al
barri de Pomar i a Mas Ram, on
està previst que es construeixi un
Mercadona. La modificació del
Pla General Metropolità neces-
sària per a dur a terme aquesta
operació es va aprovar de manera
provisional el passat mes de ge-
ner i posteriorment el Govern i el
Ple municipal ho han aprovat de
manera definitiva, però encara
falten “uns últims tràmits” per
part de l’Ajuntament.

El club lamenta que l’Agència
Tributària hagi decidit tirar en-
davant l’ordre d’embargar “mal-
grat els nostres intents reiterats
per arribar a un acord i tot i es-
tar complint amb el pagament

dels corrents” i assegura que
aquesta situació “dificulta el nor-
mal funcionament de la Societat
Anònima Esportiva”. El club va
entrar en Concurs de Creditors
l’octubre de 2010 (al juliol de
2012 va sortir-ne) i fa poc més de
2 anys el deute de l’entitat era
d’uns 10 milions d’euros.

La Penya demana “tran-
quil·litat” als socis i accionistes i
assegura que continua “treballant
per normalitzar la situació en la
màxima celeritat possible” al
mateix temps que reclama “ce-
leritat en els tràmits i negocia-
cions pendents” que falten per
tancar l’acord de la venda d’a-
quests terrenys.

ARRIBA EL PRIMER DERBI
Aquesta notícia ha arribat dies
abans del primer derbi català de
la lliga, diumenge a les 7 de la
tarda al Nou Congost contra
l’ICL Manresa. Els homes de
Salva Maldonado, que han acon-
seguit dues victòries als partits

jugats a l’Olímpic, buscaran la
primera victòria a domicili de la
temporada.

Els d’Ibon Navarro van per-
dre en el debut a l’ACB, però han
encadenat dues victòries conse-
cutives (la darrera a la pista del
Morabanc Andorra). Els verd-i-
negres hauran de tenir molta
cura amb Dejan Musli, el pivot
serbi del Manresa, que ha guan-
yat el premi MVP Movistar+
com a jugador més destacat del
mes d’octubre.

Per tal d’acompanyar l’equip,
el club ha posat a disposició dels
socis i els aficionats un paquet de
viatge en autocar fins a la capital
del Bages més entrada. El cost
d’aquest serà de 20 euros per als
abonats i de 25 euros per al pú-
blic en general. El vehicle sorti-
rà de l’Olímpic el mateix dia del
partit a dos quarts de 5 de la tar-
da i la tornada es farà just després
del partit. Aquests paquets es po-
dran adquirir fins a aquesta tar-
da, de 5 a 8, a les oficines del club.

El Joventut haurà de buscar fonts d’ingrés addicionals. Foto: ACB

Hisenda embarga els ingressos
publicitaris de la Penya

» El club verd-i-negre deu uns 756.000 euros des de fa 18 mesos
» El primer equip jugarà el derbi diumenge contra l’ICL Manresa

Una gran primera part dóna 
la victòria a l’Snatt’s Sant Adrià

SANT ADRIÀ4L’Snatt’s Sant
Adrià no afluixa. Les noies de Jau-
me Vizcaíno van aconseguir la
quarta victòria dissabte passat a
la pista del CB Almería (45-66).

Marta Claret i Olga Ruano van
ser les jugadores més destacades
del conjunt adrianenc, que va
encarrilar la victòria a la prime-
ra part. També va ser molt im-
portant per a l’equip l’actuació de
Cristina Hurtado, que va aportar
7 punts i 8 rebots.

Les adrianenques van prendre
la iniciativa des del principi, amb

molt encert en el llençament ex-
terior i una sòlida defensa. Al fi-
nal del segon període, l’Snatt’s
guanyava per 18 punts (23-41). 

Després del descans, l’Snatt’s
va minimitzar la reacció de les lo-
cals al tercer quart i va rematar el
partit al darrer període.

Les liles buscaran sumar el re-
pòquer de victòries en un dels mi-
llors partits de la cinquena jor-
nada, diumenge al migdia a Al-
cantarilla contra l’UCAM Jairis.
Les murcianes ocupen la cin-
quena posició a la classificació.

El CB Sant Josep s’exhibeix 
a Terrassa i continua líder

BARCELONÈS NORD4Sis par-
tits, sis victòries. El CB Sant Josep
continua ferm al capdavant del
grup 2 de la Copa Catalunya mas-
culina. Els badalonins van acon-
seguir una contundent victòria a
Terrassa diumenge passat (54-
80) i continuen empatats amb el
Mataró Feimat. Aquest diumen-
ge els grocs rebran el CB Vic.

Per altra banda, l’UBSA va
ser el vencedor del derbi de la co-
marca dissabte passat contra el
Círcol (88-70). Els adrianencs
confirmen el seu bon moment i
s’acosten a la zona alta de la clas-

sificació. L’UBSA buscarà conti-
nuar amb la seva bona dinàmica
dissabte a tres quarts de sis de la
tarda contra el Sol Gironès, men-
tre que el Círcol rebrà La Llosa Ar-
tés diumenge, també a les 17.45 h.

Per últim, el Minguella va
caure contra el CB Cerdanyola
(62-66) en un partit vibrant i
força igualat que no es va decidir
fins a la darrera jugada. Els ba-
dalonins van fallar el tir que ha-
gués forçat la pròrroga i els va-
llesans van sentenciar el matx. Els
blaus visitaran la pista del CB Al-
picat diumenge a les 19.30 h.

Badalona | Anna Cruz rep l’homenatge de la seva ciutat
Dijous passat Anna Cruz va rebre l’homenatge dels seus. L’alcaldessa Dolors Sabater va
rebre a l’Ajuntament la flamant campiona de la WNBA. Sabater va destacar “els valors

com el treball en equip o l’esperit de sacrifici” que representa l’esportista. Cruz ha tornat
a Rússia per incorporar-se a les files de l’Orenburg, que disputa l’Eurolliga femenina.

Pau Arriaga
BADALONA

Claret i Ruano defensen Alicia González. Foto: CB Almería
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El Badalona respira gràcies 
a la victòria contra el Vila-real B
» Un gol de Balda el minut 11 dóna la segona victòria consecutiva
» Els escapulats buscaran continuar en ratxa contra el Lleida Esportiu

El Seagull defensa el liderat i el
Sant Gabriel vol tornar a sumar

BARCELONÈS NORD4Torna a
rodar la pilota després de la
setmana d’aturada i Seagull i
Sant Gabriel buscaran tornar a
la competició amb una victòria
que els permeti continuar llui-
tant pels seus objectius.

Les badalonines buscaran
prolongar el seu inici perfecte de
curs (sis partits, sis victòries)
diumenge a les 12 del migdia
contra l’AD Son Sardina de Pal-
ma de Mallorca. Les jugadores
de Jordi Ferrón tenen dos punts

més que el filial del Barça, que
també jugarà diumenge contra
l’AEM lleidatà.

La setena jornada arriba amb
més urgències per al Sant Ga-
briel, que necessita una victòria
per distanciar-se de la zona bai-
xa de la classificació. Les de Lo-
ren Rubio només han sumat
quatre punts en les sis primeres
jornades i rebran la visita del
cuer, el Cerdanyola Futbol Club,
aquest diumenge al José Luiz
Ruiz Casado. 

El Lloreda encadena
quatre triomfs consecutius

BARCELONÈS NORD4El CF Llo-
reda està en ratxa. Els de Carlos
López van aconseguir la quarta
victòria consecutiva diumenge
passat al Nou Sardenya contra
l’Europa B (1-2) i ja són a la no-
vena posició de la Segona Cata-
lana. El pitxitxi Lorenzo Almazán
i Alberto López, els referents
ofensius de l’equip, van veure
porteria contra un equip que en-
cara no havia conegut la derrota
aquesta temporada. Els vermells
buscaran prolongar el seu bon
moment diumenge al migdia a
casa contra la UD Cirera.

Per la seva banda, la Unifica-
ción Llefià no va poder sumar el
tercer triomf consecutiu. L’equip
de Jordi Souto va empatar diu-

menge passat contra el Besòs
Baró de Viver (1-1), però conti-
nuen a la tercera posició a dos
punts del líder, el Premià. El Lle-
fià buscarà tornar a sumar de tres
en tres diumenge al migdia a
casa contra el Tecnofutbol, un
equip que l’any passat militava a
Primera Catalana.

Per últim, la Grama va jugar
un partit per oblidar. Els homes
de Pirri van perdre estrepitosa-
ment diumenge passat contra
l’Atlètic Sant Pol (0-6) en un dels
pitjors partits que es recorden al
Municipal del Besòs. L’equip no
guanya des de la segona jornada
i s’acosta perillosament a la zona
de descens i diumenge a les 5 re-
bran l’Europa B.

El repte era majúscul i per tant la
recompensa encara és més dolça.
El CF Badalona va aconseguir
tres punts importantíssims diu-
menge passat contra el Vila-real
B (1-0) en un dels partits més di-
fícils per als homes de Manolo
González en aquest tram inicial de
competició. El triomf, tercer con-
secutiu en el total de les compe-
ticions, dóna aire a l’equip de
cara als pròxims compromisos.

El mini submaríva demostrar
el seu potencial en una ocasió amb
múltiples rematades només co-
mençar el partit. Una passada en
profunditat va deixar Franco
Acosta mà a mà amb Morales. El
porter va salvar la rematada de
l’argentí, però el refús va caure no-
vament a peus del davanter que va
enviar la pilota al pal. Morales va
evitar la tercera opció de remata-
da de Pedraza i l’últim intent, de
Carlitos, el va refusar la defensa
escapulada sobre la línia de gol.
Molts aficionats es van perdre
aquesta claríssima ocasió, ja que
encara no havien arribat al seu
seient del Municipal.

El que sí que van poder veu-
re va ser l’únic gol del partit, un
fortíssim xut amb l’esquerra de
Balda des de 35 metres que va di-
buixar una paràbola descendent
i va colar-se a la porteria d’Aitor
al minut 11. Morgado també va te-
nir una actuació força destacada
i 15 minuts després del primer gol
es va disfressar de Maradona per
fer una de les jugades de la tem-
porada. El davanter va recuperar
la pilota a la frontal de l’àrea prò-
pia i va creuar-se tot el camp su-
perant defenses per velocitat, po-
tència i habilitat. Només la inter-
venció del porter groguet va evi-
tar el segon gol escapulat.

Ja a la segona meitat, el ma-
teix Morgado va tenir una nova
oportunitat per veure porteria,
però el seu xut amb la cama dre-
ta va sortir desviat a la dreta de la
porteria dels castellonencs.

El Badalona es va mostrar
molt sòlid en defensa i no va per-
metre que el filial del Vila-real cre-
és massa ocasions perilloses. Les
aproximacions més perilloses
dels groguets van ser al tram ini-
cial de la segona meitat, una va-
selina d’Acosta i un xut de Carli-
tos que van sortir desviats.

El partit es podia haver com-
plicat a deu minuts del 90, quan
l’àrbitre va expulsar Carroza amb
vermella directa per una acció for-
tuïta sobre Acosta. Manolo Gon-
zález va reaccionar ràpidament i
va donar entrada a Tendillo per
recompondre l’estructura defen-
siva de l’equip, que no va patir
massa per conservar el resultat.

Al final del partit González va
reconèixer que la sort els va som-
riure a la primera meitat. “Hem fet
malament la cobertura en la pri-
mera com ja ens va passar a Alcoi,
però Morales ha estat espectacu-
lar i després hem tingut la fortu-

na a la jugada del gol que no hem
tingut en altres partits”, va reco-
nèixer. L’entrenador també va
voler destacar el treball defensiu
de l’equip. “Hem estat sensacio-
nals en aquest aspecte, que era el
que s’havia de demanar en aquest
partit”, va destacar González, que
espera que l’equip continuï amb
la bona dinàmica de resultats.

Un dels pesos pesants de la
plantilla, Sergio Maestre, va ad-
metre que ja està “plenament re-
cuperat” de la lesió que va patir al
camp de l’Hèrcules. El defensa va
assegurar que veu l’equip prepa-
rat per sumar tres punts més
aquest cap de setmana.

DIUMENGE, A LLEIDA
Els badalonins buscaran enllaçar
la tercera victòria consecutiva
diumenge a les 5 de la tarda al Se-
grià, visitant el Camp d’Esports
per enfrontar-se contra el Lleida
Esportiu. Si bé els escapulats es-
tan en una dinàmica ascendent
amb dues victòries consecutives,
els homes d’Imanol Idiakez han
perdut tres dels darrers quatre
partits i són a la catorzena posició,
tres llocs per sota del Badalona.

L’equip celebra la victòria al final del partit. Foto: CFB

Pau Arriaga
BADALONA

El Sant Gabriel rebrà el Cerdanyola FC. Foto: Jose Carrera / CESG
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AGENDA SETMANAL
DIVENDRES 6 DE NOVEMBRE
17:00 Taller de pessebrisme organitzat pels Amics

del Pessebre de Badalona i l’Associació d’An-
tics Alumnes Maristes amb la col·laboració de
l’Ajuntament. / Edifici Espais al carrer Arnús.

DISSABTE 31 D’OCTUBRE
10:00 Taller per a joves amb inquietuds solidàries,

un espai de refelxió i intercanvi d’experièn-
cies amb altres joves des de la cultura de la
pau. / Mas Fonollar. 

DEMÀ DIVENDRES 30 D’OCTUBRE
17:30-19:00 L’Associació Juvenil Barnabitas or-

ganitza una castanyada oberta al barri amb
motiu de Tots Sants amb diverses activitats
per a tots els públics. / Plaça Mossèn Antón.

FINS DEMÀ
Matí-TardaExposició Què pots fer quan acabis l’E-

SO?, una mostra que ajuda els joves a seguir
els camins educatius que vulguin. / El Polidor.

DISSABTE 31 D’OCTUBRE
17:00Castanyada a la Rambla del Turó, on hi hau-

rà un taller de maquillatge terrorífic, de fa-
nalets de tardor i de xupa xups divertits. L’ac-
te clourà amb un taller especial de panellets.
/ Rambla del Turó. 

DIMECRES 4 DE NOVEMBRE
17:30-19:30 Taller de tècniques d’estudi diri-

git a joves a partir de 12 anys. Punt d’Infor-
mació Juvenil. 

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

Partit de bàsquet corresponent a la se-
tena jornada de competició del grup
1 de Primera masculina entre el Cabrera
i el Montgat. 

Partit de bàsquet
Cabrera-Montgat

Ds. 31 d’octubre a les 18:00

Des del passat 26 d’octubre fins al 13
de novembre estarà obert el termini
d’inscripcions d’infants per participar
com a figurants en la Cavalcada de Reis.
Les sol·licituds s’han de fer a l’OAC. 

Inscripcions per a la
Cavalcada de Reis

Del 26 d’octubre al 13 novembre

Mario Gas escriu i dirigeix aquest
muntatge que recrea la figura del
savi grec Sòcrates, amb Josep Maria
Pou. / Teatre Zorrilla. 

Teatre
Sócrates

Dv. 30 d’octubre a les 21:00

Mostra cedida pel Grup de Treball de
Biblioteques Escolars de Badalona,
que vol potenciar la lectura i la poe-
sia. / Can Baratau. 

Exposició
Amor en la biblioteca

Fins al 31 d’octubre

El Club Petanca Badalona,
campió d’Espanya masculí

BADALONA4Cap de setmana
inoblidable per al Club de Pe-
tanca Badalona. L’equip va pro-
clamar-se campió d’Espanya
dissabte passat, quan es va ce-
lebrar la final de la Lliga Nacio-
nal de Clubs a Santa Susanna, al
Maresme. 

Els badalonins lluitaven pel
títol de la Divisió d’Honor mas-
culina i havien de competir con-
tra el Son Veri balear, el Campo
del Ángel madrileny, el Socarrat

valencià, l’Alegría Laurentina
aragonès i el Lanzarote Tropical
canari.

Els mallorquins eren, a prio-
ri, el gran rival en la lluita pel
campionat i així es va confirmar
durant les cinc rondes de la final.
Badalonins i balears van empa-
tar en quatre d’aquestes cinc,
però els 9 punts que va obtenir
el Badalona a la primera ronda
va ser determinant per imposar-
se per un total de 48 a 46.

El Sant Martí Adrianenc suma
la quarta victòria a Esplugues
SANT ADRIÀ4Dos punts més a
la butxaca. El Sant Martí Adria-
nenc va aconseguir la quarta
victòria de la temporada dis-
sabte passat en la seva visita a
l’Handbol Esplugues (28-35) al
CEM Les Moreres.

Gràcies a una nova exhibició
d’handbol col·lectiu, els homes
de Pedro Pérez van sobrepo-
sar-se a l’avantatge inicial dels
del Baix Llobregat, que van do-
minar al marcador durant els
primers 10 minuts de partit. A
partir del 7 a 7, però, els adria-
nencs van prendre la iniciativa i
van anar obrint escletxa al mar-
cador, gràcies en bona part a la

inspiració de Marc Garcia. A
més, la defensa va neutralitzar la
majoria  dels atacs espluguencs
i els del Barcelonès Nord van
marxar al descans amb set gols
d’avantatge (12-19).

Els locals van intentar reac-
cionar ben entrada la segona
meitat i van arribar a estar a no-
més tres gols, però novament la
defensa adrianenca i l’efectivitat
en els darrers cinc minuts de
partit van certificar la victòria.

Demà passat l’equip buscarà
el repòquer de victòries a la Ver-
neda contra l’Handbol Gavà,
l’avant penúltim classificat que
només ha sumat 2 punts.

No va poder ser. El Catgas Santa
Coloma va caure als quarts de fi-
nal de la Copa del Rei dimarts pas-
sat al Ciudad de Tudela contra el
Ribera Navarra (3-2). Els nava-
rresos van retornar la derrota
que van patir a la lliga i van evitar
que els colomencs es plantessin a
les semifinals per segona tempo-
rada consecutiva.

Els primers minuts de partit
van ser de clar domini visitant. El
Catgas va acorralar el Navarra
contra la seva porteria i Rafa Ló-
pez va xutar al pal quan només
s’havia jugat un minut de partit.
Després d’un parell d’ocasions
locals, els colomencs van aconse-
guir avançar-se al marcador grà-
cies a una rematada de Fabián
després d’un córner al minut 5 i
a la jugada següent Adolfo va es-
tar a punt de fer el segon.

Quatre minuts després es va
complir la màxima que diu que
qui perdona ho acaba pagant.
Després d’un servei de cantona-
da, el valencià Pedro va superar
Dídac per empatar el partit. Tot i
que els dos equips van continuar
buscant el gol durant la resta del

primer temps, les intervencions de
Zardoya i Dídac van mantenir
l’empat fins al descans.

Al minut 3 de la segona part va
arribar la primera mala notícia per
al Catgas. Corvo va veure la se-
gona targeta groga i el Navarra va
aprofitar la superioritat numèri-
ca per avançar-se al marcador
amb un gol d’Andresito.

Però lluny d’arronsar-se, els
colomencs van igualar el partit al
minut 28 amb un gol de Sepe,
aprofitant l’expulsió de Pazos.
Començava un partit nou de no-
més 12 minuts.

Les anades i vingudes van
continuar, però la fortuna va som-

riure als locals. Andresito feia el
seu doblet particular al minut 37
i tot i els darrers atacs del Catgas
amb porter jugador, els locals no
van deixar escapar la victòria.

DEMÀ, A LA PISTA DE L’ELX
El calendari no dóna treva i demà
a les 9 de la nit els colomencs
afrontaran el partit de la vuitena
jornada contra l’Elx CF. Els ilici-
tans ocupen l’onzena posició amb
6 punts, només dos per sobre de
la zona de descens. Els de Xavi
Passarrius buscaran retrobar-se
amb la victòria després de perdre
divendres passat al Pavelló Nou
contra el Burela (5-8).

Un gol d’Andresito al minut 37 va donar la victòria als navarresos. Foto: RNFS

El Catgas Santa Coloma,
eliminat als quarts de la Copa
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